
 
 

КРОПИВНИЦЬКА МІСЬКА РАДА 

 

П Р О Т О К О Л № 45 

 

засідання постійної комісії з питань охорони здоров’я, освіти, 

соціальної політики, культури та спорту 

 

 

від 29 жовтня 2024 року                                     м. Кропивницький 
 

Склад комісії - 6 осіб  

Присутні:   

 

Голова комісії 

 

Членкині комісії 

 

 

Відсутні: 

Чередніченко Н.Ю. 

 

Ткаченко О.В. – заступниця голови комісії, 

Ніжнікова А.О., Романів Л.П., Мороз О.А. 

 

Артюх О.І. – секретар комісії 

Запрошені: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Вовк Ю.М. – директор департаменту 

соціальної політики Кропивницької міської 

ради; 

Горбенко О.А. – начальник відділу 

комунікацій з громадськістю; 

Гурський В.В. – начальник управління молоді 

та спорту Кропивницької міської ради; 

Житник В.П. – начальник управління транспорту 

та зв’язку Кропивницької міської ради; 

Костенко Л. Д. – начальник управління освіти 

Кропивницької міської ради; 

Назарець А.Ф. – начальник управління культури 

і туризму Кропивницької міської ради; 

Макарук О.О. – начальника управління 

охорони здоров’я Кропивницької міської ради; 

Масло Л.Я. – начальник управління апарату 

Кропивницької міської ради; 
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Присутні: 

 

Нікітенко О.В. – директор департаменту 

надання адміністративних послуг; 

Пузакова А.А. – заступник начальника 

управління – начальник відділу економічного 

розвитку Кропивницької міської ради 

 

Колюка О.С. – секретар міської ради 

 

СЛУХАЛИ: 

 

Чередніченко Н.Ю., яка запропонувала 

розглянути одне питання до порядку денного 

засідання постійної комісії 

 

ВИРІШИЛИ: 

 

Включити до порядку денного наступне 

питання 

 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

 
Номер 

проєкту 

рішення/ 

листа  

Назва питання 

Прізвище, ініціали, 

посада доповідача/ 

доповідачки 

 

Про розроблення Міської програми 

розвитку та функціонування     

української мови у Кропивницькій 

міській територіальній громаді на         

2025–2027 роки 

Інформує: 

 

депутат Кропивницької 

міської ради  

Чередніченко Н.Ю. 

 

 

Поіменне голосування: 

 

1. Чередніченко Н.Ю. за 

2.  Романів Л.П. за 

3. Мороз О.А. за 

4. Ніжнікова А.О. за 

5. Ткаченко О.В. за 

   

Результати поіменного голосування: 

«за» – 5 , 

«проти» – 0, 

«утримались» – 0. 

 

Прийнято. 
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Слухали:  

Чередніченко Наталю, яка повідомила, що на засіданні сесії міської ради, 

яка відбулася 29.10.2024 року доповідала депутатка Кропивницької міської ради  

Колтунова К. С. про загальні результати мовної ситуації на Кіровоградщині після  

проведення опитування разом з Департаментом культури та туризму 

Кіровоградської військової адміністрації з 30.09.2024 по 17.10.2024 № 1146.  

Результати опитування показали, що за останні роки збільшилась кількість 

громадян, які використовують саме українську мову на роботі, дома та в побуті 

та відмітила, що 95% відсотків учасників опитування вважають українську мову 

«Рідною мовою», але на жаль громадяни зазначили, що спілкування у 

середовищі, в якому вони перебувають відбувається на суржику. Найбільше 

порушень відбувається у сферах обслуговування споживачів (магазинах, 

ресторанах, кафе, перукарнях), транспорті, закладах охорони здоров’я (аптеки, 

лікарні, реабілітаційні центри), закладах спорту (спортивні школи, басейни, 

тренажерні зали, спортивні секції), закладах освіти (школи, дитячі садочки, 

коледжі, університети), державних установах (місцеві державні адміністрації, 

органи місцевого самоврядування). 

Чередніченко Наталя Юріївна звернула увагу присутніх на те, що 

найбільшу кількість респондентів, які приймали участь в опитуванні було з міста 

Кропивницького –33% та зазначила, що даний результат опитування 

продемонстрував, що в багатьох сферах є проблеми, як зазначають громадяни 

міста, тому необхідно звернути увагу на попит громадян щодо захисту 

української мови та зменшення використання слів іншомовного походження на 

телебаченні, радіомовленні, в усіх медіа джерелах та у сферах суспільного життя, 

у сферах обслуговування споживачів та запропонувала розробити Міську 

програму розвитку та функціонування української мови у Кропивницькій міській 

територіальній громаді на 2025–2027 роки, що передбачає зміцнення державного 

статусу української мови, вироблення дієвих механізмів її захисту, розвитку і 

популяризації, поступову зміну усвідомлення важливості опанування 

українською мовою та надання можливостей всім мешканцям міста для 

повноцінного переходу на державну мову. 

Чередніченко Н. Ю. внесла пропозиції: 

1. Розробити Міську програму розвитку та функціонування української 

мови у Кропивницькій міській територіальній громаді на 2025–2027 роки. 

2. Визначити ключовим по розробці Міської програми розвитку та 

функціонування української мови у Кропивницькій міській територіальній 

громаді на 2025–2027 роки управління культури і туризму Кропивницької міської 

ради. 

3. Доручити управлінню апарату Кропивницької міської ради спільно з 

депутатами постійної комісії з питань охорони здоров’я, освіти, соціальної 

політики, культури та спорту підготувати звернення до Уповноваженого із 
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захисту державної мови Тараса Кременя щодо захисту української мови, 

зменшення використання слів іншомовного походження на телебаченні, 

радіомовленні, в усіх медіа джерелах та у сферах суспільного життя: сферах 

обслуговування споживачів (магазинах, ресторанах, кафе, перукарнях), 

транспорті, закладах охорони здоров’я (аптеки, лікарні, реабілітаційні центри), 

закладах спорту (спортивні школи, басейни, тренажерні зали, спортивні секції), 

закладах освіти (школи, дитячі садочки, коледжі, університети), державні 

установи (місцеві державні адміністрації, органи місцевого самоврядування), що 

передбачає зміцнення державного статусу української мови, вироблення дієвих 

механізмів її захисту, розвитку і популяризації, поступову зміну усвідомлення 

важливості опанування українською мовою, і надання можливостей всім 

мешканцям міста для повноцінного переходу на державну мову. 

ВИСТУПИЛИ: 

Назарець А.Ф., яка запропонувала всім керівникам виконавчих органів 

міської ради та депутатам і депутаткам міської ради протягом тижня надати 

пропозиції до вищезазначеної програми для оформлення макету проєкту 

програми. 

Колюка О.С., який запропонував протягом 10 днів доручити управлінню 

апарату Кропивницької міської ради направити на електронні скриньки 

депутатам та депутаткам восьмого скликання і керівникам виконавчих органів 

міської ради повідомлення щодо надання управлінню культури і туризму міської 

ради пропозицій по розробці Міської програми розвитку та функціонування 

української мови у Кропивницькій міській територіальній громаді на                   

2025–2027 роки. 

В обговоренні питання взяли участь Колюка О.С., Чередніченко Н.Ю.,  

Романів Л.П., Ніжнікова А.О., Ткаченко О.В.  

 

За результатами обговорення голова постійної комісії поставила на 

голосування наступні пропозиції: 

1. Розробити Міську програму розвитку та функціонування української 

мови у Кропивницькій міській територіальній громаді на 2025–2027 роки. 

1.1. Визначити ключовим по розробці Міської програми розвитку та 

функціонування української мови у Кропивницькій міській територіальній 

громаді на 2025–2027 роки управління культури і туризму Кропивницької міської 

ради. 

1.2. Управлінню апарату Кропивницької міської ради направити на 

електронні скриньки депутатам та депутаткам восьмого скликання і керівникам 

виконавчих органів повідомлення щодо надання, протягом 10 днів, управлінню 

культури і туризму міської ради пропозицій по розробці Міської програми 

розвитку та функціонування української мови у Кропивницькій міській 

територіальній громаді на 2025–2027 роки. 
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1.3. Доручити управлінню культури і туризму Кропивницької міської ради 

через місяць представити на розгляд даної постійної комісії проєкт Міської 

програми розвитку та функціонування української мови у Кропивницькій міській 

територіальній громаді на 2025–2027 роки.  

Поіменне голосування: 

 

1. Чередніченко Н.Ю. за 

2.  Романів Л.П. за 

3. Мороз О.А. за 

4. Ніжнікова А.О. за 

5. Ткаченко О.В. за 

   

Результати поіменного голосування: 

«за» – 5 , 

«проти» – 0, 

«утримались» – 0. 

Прийнято. 

 

2. Доручити управлінню апарату Кропивницької міської ради спільно з 

депутатами постійної комісії з питань охорони здоров’я, освіти, соціальної 

політики, культури та спорту підготувати звернення до Уповноваженого із 

захисту державної мови Тараса Кременя щодо захисту української мови, 

зменшення використання слів іншомовного походження на телебаченні, 

радіомовленні, в усіх медіа джерелах та у сферах суспільного життя: сферах 

обслуговування споживачів (магазинах, ресторанах, кафе, перукарнях), 

транспорті, закладах охорони здоров’я (аптеки, лікарні, реабілітаційні центри), 

закладах спорту (спортивні школи, басейни, тренажерні зали, спортивні секції), 

закладах освіти (школи, дитячі садочки, коледжі, університети), державні 

установи (місцеві державні адміністрації, органи місцевого самоврядування), що 

передбачає зміцнення державного статусу української мови, вироблення дієвих 

механізмів її захисту, розвитку і популяризації, поступову зміну усвідомлення 

важливості опанування українською мовою, і надання можливостей всім 

мешканцям міста для повноцінного переходу на державну мову. 

Поіменне голосування: 

 

1. Чередніченко Н.Ю. за 

2.  Романів Л.П. за 

3. Мороз О.А. за 

4. Ніжнікова А.О. за 

5. Ткаченко О.В. за 
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Результати поіменного голосування: 

«за» – 5 , 

«проти» – 0, 

«утримались» – 0. 

Прийнято. 
 

 

Голова комісії       Наталя ЧЕРЕДНІЧЕНКО 

 

 

 


